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Najteži vikend u kovid bolnici u Batajnici od kad je otvorena 

Direktorka kovid bolnice u Batajnici Tatjana Adžić Vukičević kaže za RTS da je ta ustanova zabeležila 

najteži vikend od kada je otvorena. Ističe da je preko 190 ljudi primljeno za dva dana, a oko 500 u 

proteklih pet dana. 

Doktorka Tatjana Adžić Vukičević navodi za RTS da je u kovid bolnicu u Batajnici, za dva dana primljeno 

preko 190 ljudi. 

Najteži vikend u kovid bolnici u Batajnici od kad je otvorena 

"Vikend je bio veoma težak i naporan od kad radi ova naša kovid bolnica nismo imali teži vikend. Preko 

190 ljudi primljeno je za dva dana u kovid bolnvu u Batajnici, a za proteklih pet dana negde oo 500 ljudi", 

navodi Adžić Vukičevićeva. 

Objašnjava da su među pacijentima podjednako zastupljene sve generacije, ali da poslednjih dana imaju 

priliv starijih sugrađana. 

Ističe da je u bolnici ostalo samo 50 slobodnih mesta. 

"Ovaj trenutak sada kada se ja obraćam srpskoj javnosti je možda najtužniji dan jer šta može da kaže 

jedan rukovodilac jedne ovako velike ustanove kad mu je ostalo samo još 50 slobodnih mesta. Ja u ovom 

trenutku imam 14 najavljenih prijema. To su preteški pacijenti koji dolaze iz Negotina, Smedereva, 

Gornjeg Milanovca , koji više ne mogu da se zbrinu u svojim zdravstvenim centrima i to je zaista očajno i 

poražavajuće za sve nas", ističe direktorka kovid bolnice u Batajnici. 



 
 

Dodala je da su 4. marta, posle tri meseca rada bolnice u Batajnici, imali 3.500 pacijenata, a da ih je sada 

3.900.  

"Rapidno se povećava broj obolelih sa teškom kliničkom slikom. Preko 30 procenata izolovanih sojeva je 

britanski soj virusa koji se jako brže prenosi sa čoveka na čoveka, gde su kliničke slike jako teže nego u 

prethodnim pikovima", ocenjuje  Adžić Vukičevićeva. 

Apeluje na građane da budu maksimalno odgovorni prema sebi i drugima i da se vakcinišu. 

"Svako naše neodgovorno ponašanje može nekog od naših najmilijih da košta života. Stoga molim 

građane da prime jednu od četiri vakcine koje im se daju kao na tacni kako bismo svi preživeli ovu 

katastrofu koja nas je zadesila", zaključila je direktorka kovid bolnice u Batajnici. 

 

 

Zbog nedavnih propusta, u Vranju promenjen način vakcinacije 

Od danas je u Vranju promenjen način vakcinacije, i lokacija, zbog nedavnog propusta, kada je Vranjanac 

revakcinisan vakcinom drugog proizvođača. Određena je kompletna Sportska Hala za sve vrste vakcina, s 

deset punktova. Pacijent se prati od ulaska do izlaska iz hale. 

Tokom nedavne posete članova Kriznog štaba i Ministarstva zdravlja dogovoreno je da se promeni način 

vakcinacije u Vranju. Deo Sportske hale do sada je bio odvojen za kinesku vakcinu, danas je kompletan 

objekat određen za sve vrste vakcina. 

"Ceo sistem je tako urađen da se više ne bi ponovila greška da se ono što je bilo prošli put, da se druga 

doza da druge vakcine. To je sada urađeno kako treba, postavljen je jedan monitoring, praćene 



 
 

kompletno pacijenta od ulaska do izlaska, tako da je greška svedena skoro na nulu", rekao je dr Nebojša 

Dimitrijević, koordinator Zdravstvenog centra u Vranju 

Zbog povećanja broja obolelih i hospitalizovanih u Vranju je četiri nedelje na snazi vanredna epidemijska 

situacija. Ima i onih koji su se zarazili nakon primljene prve doze, dok organizam nije stekao imunitet, pa 

se nisu svi odazvali današnjem pozivu za revakcinaciju. 

Jedna od građanki ističe da je iznenađena da nema gužve, galame, i da je sve je u redu. 

"Sada sam, juče, dobila za vakcinaciju, ovde u Sportskoj sali, meni je u redu ovo, prvo sam primila prvu 

dozu nisam marila uopšte, sad drugu dozu. Veći prostor? I veći prostor i nema gužve", zadovoljna je i 

druga sugrađanka. 

"Napravljeni su boksovi, postavljen je ceo sistem kompjuterski, postavljen je sistem pregledam sve ono 

što je potrebno da ima jedanm punktu u ovom trenutku ima ima dovoljno prostora, prostor gde pacineti 

odmaraju posle toga, minimun 15 minuta ja kažem pola sata ostanite tu da bi mogli da ih pratimo, da li 

će biti neke rakcije, da li neće biti neke reakcije", objasnio je Dimitrijević. 

Povećan je i broj medicinskih ekipa u kovid ambulanti, koja ima od 250 do 300 pregleda dnevno. ATD 

kovid ambulanta radi tokom dana, u dve smene, a noću je dežurna ambulanta u Zdravstvenom centru. 

 

 

Tiodorović: Tražićemo strože mere, svesti kontakte na minimum 

Medicinski deo Kriznog štaba će i na narednoj sednici, zakazanoj za utorak tražiti najstrože mere, izjavio 

je za Radio Beograd epidemiolog Branislav Tiodorović. On je objasnio da je neophodno tokom naredne 

sedmice i sledećeg vikenda svesti kontakte na minimum. 



 
 

Ocenjujući godinu od pojave prvog zaraženog kovidom 19, Branislav Tiodorović je rekao da je bila 

izuzetno teška i "da smo je jedva izdržali". 

"Za 40 i više godina koliko radim, nisam se susreo sa ovakvom epidemijom, ona se ne može porediti ni sa 

jednom do sad. Primera radi, u ovom sadašnjem slučaju uključeni su lekari gotovo svih specijalizacija. 

Stanovništvo je takodje iscrpljeno. Ipak, realno i bez politizacije, mi smo ipak radili dobro, u ovakvim 

uslovima i više od očekivanog", naveo je član Kriznog štaba. 

Tiodorović dodaje da je bilo i geršaka. "Kao najveće greške smatram zaražavanje u staračkim domovima i 

kritične situacije u julu, novembru i decembru", rekao je on. 

"Svaka epidemija ima svoj kraj, ali kada će do njega doći, zavisi od dve stvari: zdravstvenog sistema i 

odgovornosti pojedinca. Uz to, velika je stvar što su relativno brzo počele da se proizvode vakcine. 

Budemo li vakcinisali tri do tri i po miliona ljudi, uz one koji su već stekli imunitet, to će biti izmedju 60 i 

80 odsto stanovništva i to će značiti da je epidemija pod kontrolom, a slučajevi zaraze da će biti samo 

sporadični", zaključio je Tiodorović. 

 

 

U bolnici na Karaburmi sve veći broj mlađih sa sve težom kliničkom slikom 

Zamenik komandanta Vojne kovid bolnice Karaburma Đorđe Taušan rekao je za RTS da je 97 osoba 

hospitalizovnao u toj ustanovi, a 11 je u jedinici inteznivne nege, praktično 80 odsto hospitalizovanih ima 

kioseoničku potporu, što znači da imaju tešku ili izuzetno tešku kliničku sliku. 



 
 

Kovid bolnice više primaju novih pacijenata nego što otpuštaju, zdravstveni sistem je pod velikim 

pritiskom. 

Pukovnik dr Đorđe Taušan, zamenik komandanta Vojne kovid bolnice Karaburmaje rekao da je od juče 

od podne objekat Karaburma dva otvoren i hopsitalizovnao je 10 boslesnika, a tokom jučerašnjeg dana i 

noći bilo je 22 prijema i i osam otpusta što je negativni priliv bolesnika, povećava se broj prijema, a 

smanjuje se broj otpusta. 

"U ovom trenutku je 97 osoba hospitalizovnao, 11 je u jedinici inteznivne nege, praktično 80 odsto 

hospitalizovanih ima kioseoničku potporu, što znači da imaju tešku ili izuzetno tešku kliničku sliku", kaže 

dr Taušan. 

Prema njegovim rečima, u ovom trenutku imaju nekoliko članova iste porodice koje imaju isti izvor 

zaražavanja, starosna struktura se menja u poslednjih 15 dana, sve je veći broj mlađih pacijena, namlađi 

ima 27 godina a najstariji i 84 godine. 

Kaže da situacija postaje sve ozbiljnija, sve je veći broj ljudi koji zahtevaju hospitalni tretman, u 

prethodnim mesecima ako izuzmemo decembar i juli, kada je bio pik drugog talasa, dolazili su uglavnom 

stariji od preko 60 godina, a sada je sve veći broj mladih ljudi sa sve težim kliničkim slikama sa 

neizvesnim ishodom same bolesti. 

Posebno su u riziku mlađi gojazni ljudi sa pratećim dijabetesom i hipertenzijom što dodatno komplikuje 

lečenje, ukazao je doktor. 

"Bojim se da ove mere za vikend ne donose apsolutno ništa, možda se smanjuje prividno broj sa 4.200 

na 3.800, ali to je privid jer se bolest mnogo brže razvija nego ranije. 

"Da bismo uspeli da rešimo problem sa kovidom barem privremeno, potrebne su mere od 14 do 21 dan 

da bi se sprečilo širenje bolesti među populacijom, posebno među mlađima", zaključio je dr Taušan. 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

U Srbiji je prisutno 35 odsto BRITANSKOG SOJA: Vučić o važnosti imunizacije: "Molim vas kao Boga 

vakcinišite se" 

Predsednik Srbije Aleksandar Vučić je rekao večeras da je u Srbiji prisutno 35 odsto britanskog soja 

korona virusa, koji je za oko 60 odsto zarazniji. 

- Sa ovim prisustvom britanskog soja kovida, koji izbosi oko 35 odsto trenutno u Srbiji, imali bismo i do 

13.000 zaraženih dnevno, da nema vakcinacije - rekao je Vučić. 

Apelovao je na sve građane Srbije da se vakcinišu, napominjući da vakcina protiv korona virusa ima 

dovoljno. 

- Vakcinišite se, kao Boga vas molim, pogotovo starije građane. Nismo medicinski eksperti, ali naučili 

smo da čitamo brojeve. Strahovito je važno, najpre da bismo sačuvali živote ljudi, već i zbog toga 

vakcinacija opredeljuje ekonomsku budućnost Srbije. 

Prema njegovim rečima, 95 odsto ljudi koji umiru od posledica kovida u Srbiji su stariji od 57-58 godina 

- Nabavili smo 2.620.000 doza vakcina, od toga Fajzer 105.000 vakcinisano, 35.600 revakcinisano. 

Kinesku su 720.000 prvu dozu, od toga 530 revakcinisano. Ruska vakcina 103.000 prva vakcina, 17.001 

revakcinisan, Astra Zeneka 88.000 smo vakcinisali - rekao je Vučić. 

On je napomenuo da je veliki broj vakcinisanih građana starijih od 65 godina u Beogradu, ali da je taj 

procenat mali u pojedinim gradovima. 

Imaćemo dva nova skupa leka protiv korone 



 
 

- U opštinama Tutin, Merošina, Babušnica i Žagubica, taj procenat je između 9,5 i 12 odsto. Novi Sad je 

na 45 odsto, Niš je na 40 odsto. Mnogo je manji broj vakcinisanih u bogatijim gradovima, nego u manjim 

gradovima. Izabraćemo jedan ili dva grada gde ćemo ići na masovnu vakcinaciju, ali samo molim ljude da 

se vakcinišu, molim ljude da sebi pomognu ali i svojim bližnjima. Time bismo rešili najveći problem za 

našu zemlju, da kreiramo život za godine koje su pred nama. Između 65 i 74 godine, vakcinisano je 40,4 

odsto ljudi - rekao je i dodao da će Srbija nabaviti uskoro dva nova skupa leka koja će pomoći u borbi 

protiv kovida. To su regeneron i bamlanivimab. 

Napomenuo je da se vodi kampanja protiv vakcine Astra Zeneka ili "oksfordske" vakcine, kako je 

drugačije zovu. 

- Ako ljude buni to što se druga doza daje posle tri meseca, to ne znači da je slabija već da je jača 

vakcina. Astra Zeneka mnogo brže reaguje od kineske i zato je potrebna revakcina tek posle 12 nedelja - 

podvukao je. 

 

 

NOVI SOJEVI PRETE DA DOMINIRAJU Dr Šekler: Vakcine su efikasne za britanski soj, manje za 

južnoafrički ili brazilski, ali ima još jedna stvar koja NAS ŠTITI 

U Srbiji su evidentirani novi sojevi koronavirusa, ali to da li se neko zarazio britanskim ili nekim našim 

sojem ne znači previše, jer je reč o stručnoj informaciji, kaže dr Milanko Šekler, virusolog i mikrobiolog sa 

Veterinarskog specijalističkog Instituta "Kraljevo". 

On kaže da nas, osim antitela, štiti i celularni imunitet o kome se, kako navodi, malo govori. 

Gostujući na RTS-u, on je naveo da je moguće da na ovakvu epidemijsku sliku postoji i uticaj novih sojeva 

koronavirusa. 



 
 

- U Srbiji je evidentirano njihovo prisustvo i zna se da postoje. Verovatno je da će oni pokušati da 

dominiraju, kao u regionu, ali u smislu zaštite ili teže kliničke slike ili smrtnosti, ne postoje dokazi da su 

oni opasniji. Šire se lakše, pa je potrebna manja količina virusa, ali ne znači previše da li se neko zarazio 

britanskim ili nekim našim sojem, to je stručna informacija - naveo je Šekler. 

Prema njegovim rečima, podatke koje iznosi tiču se samo naučnih istraživanja i ona su najrelevantnija. 

- Što se tiče britanskog soja, nedvosmisleno je dokazano da sve ove vakcine koje se primenjuju na 

zapadu, ruski naučnici su to pokazali za "sputnjik", za kinesku ne postoje podaci, ali je jasno da ta vakcina 

koja se proizvodi celom virusnom česticom sasvim pristojno štiti. Sve ove vakcine su vrlo ekfikasne za 

britanski soj, nešto manje za južnoafrički ili brazilski, ali ne da bi nekog to zabrinjavalo. To je podatak 

samo za one koji se bave uže stručno tim, ali vakcine za sada štite - navodi Šekler. 

On još kaže da ako je vakcina deklarisana kao efikasna 95 posto kao "Fajzer" ili 80 posto kao kineska, 

sigurno znači da će od milion vakcinisanih 200.000 moći teorijski da se inficira. Ali je jedno sigurno, on će 

imati veoma blagu sliku. 

- Ako je vakcinisano milion, 800.000 se neće nikada inficirati. Od tih 200.000, 190 hiljada neće ni znati da 

su se inficirali, a možda par procenata ljudi će se inficirati sa nekom blagom kliničkom slikom, a samo 

izvestan broj ljudi, samo par stotina će možda imati terapijske mere, ali neće biti životno ugrožen. To je 

isto kao i kod svih vakcina, kao što smo svi vakcinisani protiv tuberkuloze kao deca, a dispanzeri su puni - 

naglašava Šekler. 

Proveravati antitela ili ne? 

Komentarišući proveravanje antitela nakon vakcine, on kaže da ne zna "šta će da rade mučeni lekari, 

milion i po ljudi će da ih zatrpa gomilom uzoraka nepotrebno". 

- "Fajzer" stvara ponajbrže antitela i vrlo brzo rastu, "sputnjik" par dana kasnije, isto važi i za 

"AstraZeneku" s obzirom da je slična po načinu proizvodnje kao ruska. Za "Sinofarm" se javljaju nešto 

sporije, ali ćete imati sa njom najmanje sporednih efekata. Za "Sinofarm" važi pravilo da antitela počinju 

da se pojavljuju od 10. do 14. dana od revackine, i da imaju pristojan nivo od treće nedelje od revakcine i 

kompletiranje antitela tek od četvrte nedelje. Ako uradite analizu desetog ili 14. dana može da se desi da 

imate negativan rezultat i da počnete da paničite. Ako baš hoćete da uradite kontrolu, sačekajte tri 

nedelje posle druge vakcine ili mesec dana i onda uradite - ističe Šekler. 

Antitela nisu jedina zaštitna stvar koju proizvodi vakcina, postoji i celularni imunitet koji si zanemaruju. 

Pojedini ljudi će stvoriti manje antitela, a manje će imati reakcije stvaranja celuilarnog imunitete i 

obratno. I taj rezultat, količine antitela nije nešto čime treba da se hvalimo i međusobno takmičimo. 

- Onaj ko se vakcinisao u januaru on je završio s kolektivinim imunitetom. Identična situacija je bila u 

Izraelu. Sve dok nisu postigli 40 odsto stanovništva imali su porast broja zaraženih. Imali su i stroge mere 

i vakcinaciju - kaže on. 



 
 

Šekler smatra da nema opuštanja dok ne prođe minimum pet nedelja od prve, a par nedelja od druge 

doze. 

- Ljudi se pomalo i ponašaju u odnosu na autoritet, kao mala deca. Oni najodgovorniji, na najvišim 

pozicijama u društvu, oni prvo moraju da apsolutno poštuju mere, pa će to da se odrazi i na 

stanovništvo. Pa pogledajte koliko verodostojnika crkvenih je umrlo u zadnjih nekoliko meseci, 

uključujući i patrijarha. Zamislite koliko bi to uticalo na stanovništvo da su i oni poštovali svuda mere, i 

pri sahrani, i pri izboru patrijarha. Kad nekom umre otac, njega to više boli nego kad umre patrijarh. I on 

bi voleo da ima na sahrani par stotina njudi, ali to ne radi. Ne mogu ja bez maske da pozivam sve da nose 

maske, a da sedim u studiju sa 15 ljudi i da ne nosim masku - zaključio je Šekler. 

 

 

SRBIJA I DALJE U VRHU: Drugi u Evropi i sedmi u svetu po broju vakcinacija na milion stanovnika 

U SRBIJI su, prema najnovijim podacima Vlade, izvršene 1.651.293 vakcinacije protiv virusa korona, a 

obe doze vakcine primilo je 620.853 građana. 

Prema broju vakcinacija na milion stanovnika, Srbija je druga u Evropi, posle Velike Britanije, a prema 

procentu građana koji su primili obe doze vakcine prva je u Evropi. Posle Srbije su Malta i Poljska. 

U svetu je Srbija na sedmom mestu po broju vakcinacija na milion stanovnika, posle Izraela, Sejšela, 

Ujedinjenih Arapskih Emirata, Velike Britanije, Maldiva i SAD. 

Prema broju građana koji su primili obe doze vakcine na milion stanovnika u svetu, Srbija je peta, posle 

Izraela, Sejšela, Ujedinjenih Arapskih Emirata i Bahreina. 



 
 

Srbija je ubedljivo prva u regionu po broju vakcinisanih na milion stanovnika, a slede Mađarska, 

Slovenija, Rumunija i Hrvatska. 

Srbija je na prvom mestu u regionu i prema broju građana koji su primili obe doze vakcine na milion 

stanovnika, a iza nas su Rumunija, Mađarska, Slovenija i Hrvatska. 

 

 

Da li bolnici za lečenje zavisnosti preti zatvaranje 

U Planu mreže zdravstvenih ustanova 2015. godine ova ustanova prepoznata je kao regionalni centar, ali 

sada je dospela na spisak „za optimizaciju” 

Planom optimizacije zdravstva u Srbiji predloženo je i da se Specijalna bolnica za bolesti zavisnosti, 

jedina psihijatrijska ustanova u Srbiji koja radi isključivo sa zavisnicima od narkotika, alkohola i 

nehemijskih supstanci i koja je 24 časa dnevno otvorena za prijem najtežih pacijenata, integriše s 

Institutom za mentalno zdravlje. Tako bi naša zemlja ostala i bez jedine medicinske ustanove u kojoj se, 

osim heroinskih zavisnika i alkoholičara, leče i zavisnici od kockanja, interneta, video-igrica i ostalih 

nehemijskih zavisnosti koje su u svakodnevnom porastu. 

Prvi pacijent koji je prešao prag ove ustanove u maju 1987. godine bio je četrdesetogodišnji 

Beograđanin, koji je u heroinski pakao ušao još u ranoj mladosti i iz njega nije uspeo da nađe izlaz, a u 

poslednje 34 godine postojanja u Drajzerovoj su otvorena 15.824 zdravstvena kartona za narkomane, 

više od 55.000 dosijea za alkoholičare, 707 kartona za patološke kockare i oko hiljadu kartona za članove 

njihovih porodica, koji su saradnici u lečenju. U jednoj kalendarskoj godini u bolnici se obavi oko 45.000 

ambulantnih pregleda, hospitalizuje oko 900 pacijenata na odeljenjima i oko 700 njih u pet dnevnih 



 
 

bolnica koje pripadaju Drajzerovoj. Među njima se nalaze i narkomani i alkoholičari kojima je izrečena 

mera obaveznog lečenja na slobodi. 

– Otvaranjem specijalne bolnice zavisnici su dobili jedinstvenu i samo njima namenjenu instituciju, koja 

je na jednom mestu imala sve ono što im je potrebno za sveobuhvatnu dijagnostiku i lečenje, a to 

naročito važi za zavisnike od droga. Zahvaljujući činjenici da je bolnica dostupna 24 časa, broj zavisnika 

koji su umrli od predoziranja drogom i koji je bio izuzetno visok tokom osamdesetih godina, smanjen je 

na 0,1 odsto. Važno je razumeti da narkomanija i alkoholizam nisu „privatna” stvar zavisnika, jer oni u 

stanju apstinencijalne krize ne predstavljaju opasnost samo za sebe već i za okolinu. Ako nemaju novac 

za drogu, mnogi od njih neće prezati od kriminala, a u stanju sužene svesti mogu se predozirati i umreti, 

ili koristiti tuđi špric i tako se zaraziti virusom side ili hepatitisa. Zahvaljujući našoj urgentnoj službi, 

spasili smo mnogo mladih života od „overdoza” i pomogli mnogim porodicama da žive život dostojan 

čoveka. Kao rezultat naših edukativnih kampanja, procenat narkomana koji su se zarazili virusom HIV 

smanjen je na jedan odsto, a doprinos smanjenju kriminaliteta, smrtnosti i širenja zaraznih bolesti 

nemerljiv je – ističe dr Mira Kovačević, v. d. direktora Specijalne bolnice za bolesti zavisnosti, koja je u 

njoj počela da radi godinu dana po osnivanju bolnice. 

Ona ističe da zavisnici doživljavaju Drajzerovu kao drugu kuću i sigurnu luku gde su primljeni s 

empatijom, bez diskriminacije i stigme s kojom su navikli da žive i dodaje da dodatni problem predstavlja 

činjenica da u Institutu za mentalno zdravlje heroinski zavisnici nemaju mogućnost lečenja jer je takav 

doktrinarni stav ove ustanove. Zbog toga se ona pita kako bi izgledala integracija ove dve zdravstvene 

ustanove koje imaju tako različite stručne stavove i gde bi se lečili heroinski zavisnici. 

Naša sagovornica podseća da je ukazom ministra zdravlja 2013. godine Specijalna bolnica za bolesti 

zavisnosti imenovana za referentni centar za bolesti zavisnosti, nadležan za donošenje stručno-

medicinskih, strateških, edukativnih i drugih planova i aktivnosti za smanjenje bolesti zavisnosti, a u 

Planu mreže zdravstvenih ustanova 2015. godine Drajzerova je prepoznata kao regionalni centar za 

bolesti zavisnosti. Programi lečenja koji su na raspolaganju njihovim pacijentima nisu dostupni ni u 

jednoj drugoj ustanovi u Srbiji, a činjenica da među zavisnicima ima visok procenat zaraženih virusom 

side i hepatitisa dodatno usložnjava terapijski rad za koji su potrebna znanja, iskustvo, veštine i 

nediskriminatorski tretman. Usluge dobrovoljnog i poverljivog savetovanja i testiranja na HIV, hepatitis i 

druge virusne infekcije dostupne su u Drajzerovoj već trideset godina i značajno su doprinele smanjenju 

učestalosti ovih infekcija. 

– Među brojnim programima posebno izdvajamo specifične programe tzv. smanjenja štete, a pre svega 

programe supstitucije opijatskih agonistima, koje svakodnevno i dugi niz godina koristi nekoliko hiljada 

zavisnika od droga, koji primaju terapiju u našoj ustanovi ili u domovima zdravlja, s kojima imamo 

saradnju. Zavisnosti su isuviše veliki problem, a rezultati koje u njihovom lečenju postižemo isuviše su 

značajni i ne bi ih trebalo dovoditi u pitanje integracijom naše bolnice s ustanovom koja se bavi 

drugačijim tipovima psihijatrijskih poremećaja i ima drugačiji doktrinarni pristup kada su u pitanju 

bolesti zavisnosti – zaključuje dr Mira Kovačević. 

Ministarstvo zdravlja: u toku je javna rasprava o predlogu optimizacije 



 
 

U Ministarstvu zdravlja za „Politiku” kažu da se predlog optimizacije mreže zdravstvenih ustanova nalazi 

na javnoj raspravi koja je još uvek u toku. Kada se ta javna debata završi i čuju svi argumenti, doneće se 

konačna odluka da li će ovaj projekat biti usvojen ili ne. Kako se navodi na sajtu 

„www.optimizacijazdravstva.rs”, izrada plana optimizacije mreže ustanova zdravstvene zaštite 

pokrenuta je 2019. godine sa ciljem poboljšanja kvaliteta, pristupačnosti i efikasnosti zdravstvene 

zaštite, po uzoru na najbolje međunarodne prakse uz uvažavanje situacije na terenu u Srbiji. Izrada plana 

optimizacije predstavlja aktivnost u okviru Drugog projekata razvoja zdravstva Srbije, koji sprovodi 

Ministarstvo zdravlja u saradnji sa Svetskom bankom, uz tehničku podršku stručnog tima međunarodnog 

konzorcijuma koji čine kompanije IBF (Belgija), „Delta Haus” (Hrvatska) i NALED (Srbija). 

 


